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Deltagere: Kenneth Høfler, Birte Juul Pedersen, Helge Larsen, Birgit Stokbro, Anette Guldfeldt, 

Birger Brix. 

Fra administrationen: Driftschef Torben Larsen (punkt 1-6) og forretningsfører Pia Hesselvig 

(referent) 

 

Afbud: Torben Nymann, Jacob Christensen og Gert Thorsen. 

   

 
Dagsorden for organisationsbestyrelsesmødet:  
  

1. Godkendelse af seneste mødereferat 
2. Orientering fra formanden 
3. Orientering fra administrationen 
4. Opfølgning på styringsdialogmøde og effektiviseringer 
5. Henvendelse fra afdelingsbestyrelsen i 161-0 (bilag vedlagt)  
6. Fjernvarmekonvertering i afdeling 287-5 (to bilag vedlagt) 
7. Byggeri og renoveringer  
8. Udlejningssituationen 
9. Aktivering og rekruttering af nye medlemmer til organisationsbestyrelsen 
10. Revideret råderetskatalog Vesterhavsparken afdeling 1265-0 (vedlagt)   
11. Eventuelt  

 

 

1. Godkendelse af seneste mødereferat 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen foretager endelig godkendelse referat fra 
organisationsbestyrelsesmøde den 28. april 2022.  
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet.  
 
Birger deltog ikke i sidste møde, men beklager, at teamlederen er stoppet. Der er en bekymring for, 
om det får indvirkning på samarbejdsrelationen mellem organisation og udlejning.  
 
Birte gjorde opmærksom på, at referatet ikke indeholdt kommentarer om, at vi på grund af 
effektiviseringer er nødt til at finde os i, at der er større mængde ukrudt i Rughaven.  
 
 
2. Orientering fra formanden 
Kenneth orienterer om nyt siden seneste møde. Beretningen vedlægges referat. 
 
Der var en drøftelse af formandsmødet d. 30/5. Der er kun kommet få tilmeldinger.  
 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen tager orienteringen til efterretning 
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet.  
 
Formandsmødet aflyses, hvis der ikke modtages flere tilmeldinger inden udløb af tilmeldingsfrist.  
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3. Orientering fra administrationen  

Udsendelse af materiale til møder 

For at understøtte vores overordnede mål om at være så bæredygtige som muligt og undgå at printe 

i situationer, hvor materiale lige så godt - eller måske oven i købet bedre - kan tilgås elektronisk, vil vi 

fremover som udgangspunkt ikke printe og udsende følgende materiale 

• Det materiale der udsendes til brug ved afdelingsmødet 

• Det materiale, der udsendes i forbindelse med regnskabsmøderne i organisationen 

• Det materiale, der udsendes i forbindelse med repræsentantskabsmøderne.  
 
Materialerne vil i stedet kunne tilgås via et link, som sendes til den enkelte beboerdemokrat. 
 
Hvis der er beboerdemokrater, som fortsat ønsker at modtage materialet i papirform, vil de stadig 
have mulighed for at få dette.  
 
Vi vil fortsætte med at udsende fysisk materiale til brug ved budgetmøderne i afdelingerne, da det 
vurderes at være mest hensigtsmæssigt i forhold til gennemgangen på mødet med 
afdelingsbestyrelsen.  

Beslutning: 
Orienteringen blev taget til efterretning.  
 
 
4. Opfølgning på styringsdialogmøde og effektiviseringer  

Administrationen præsenterede på organisationsbestyrelsesmødet den 21. april 2022 afdelingernes 
effektiviseringstal, og der var en drøftelse af disse. Der blev ligeledes præsenteret muligheden for at 
genindføre mulighed for omkontering af udgifter fra konto 114 til konto 116.  
 
Der har d. 5. maj 2022 været styringsdialogmøde med Aalborg kommune, hvor Kenneth, Birte, 
Torben Larsen og Pia deltog. På mødet blev henvendelsen fra Aalborg kommune om selskabets 
økonomiske situation drøftet, og der blev ligeledes set på effektiviseringstal for organisationen.  
 
Efter drøftelse er Aalborg kommune ikke afvisende overfor en fortsat dispensation for dækning af 
lejetab i dispositionsfonden, men vi skal ikke forvente at få en generel, løbende dispensation. Der 
skal søges år for år, hvor det kun er de problemramte afdelinger der søges for, og hvor der foreligger 
konkrete begrundelser for en eventuel dispensation. Det er derfor aftalt, at administrationen 
genfremsender en dispensationsansøgning.  
 
Med hensyn til effektivitetstal, så udtrykte kommunen tilfredshed med, at vi er godt på vej i den rigtige 
retning. Der skal fortsat være fokus på udgiftsniveauet på konto 114, og der skal ligeledes ses 
nærmere på, hvorfor vi har forholdsvis dårlige effektivitetstal på vores ældreboligafdelinger i Lejerbo 
Aalborg.  
 
På seneste bestyrelsesmøde redegjorde Torben Larsen for, hvad vi allerede har iværksat for at øge 
effektiviteten i afdelingerne, og på dette møde fortsætter drøftelserne af, hvad vi yderligere kan gøre.  

Administrationen ønsker at bestyrelsen træffer en beslutning vedrørende muligheden for omkontering 
af egne arbejder. 
 

Beslutning: 

Bestyrelsen er indstillet på, at ejendomsfunktionærerne hjælper hinanden på tværs, og tillader også 

omkontering af egne arbejder som drøftet på mødet.  
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5. Henvendelse fra afdelingsbestyrelsen i 161-0 

Bestyrelsen i afdeling 161-0 henvendte sig i marts 2022 vedrørende afdelingens økonomi, med en 
anmodning om økonomisk støtte. Punktet blev behandlet på organisationsbestyrelsesmødet den 5. 
april 2022. Bestyrelsen var ikke afvisende overfor at yde et tilskud, men ønskede først at behandle 
sagen, når de reelle renoveringsudgifter var kendt. 
 
Den oprindelige henvendelse er vedlagt. 

I henvendelsen fremgik det, at afdelingsbestyrelsen var bekymret ift. den økonomiske udvikling 
afdelingen uforudset var bragt i. I forbindelse med den planlagte udskiftning af varmevekslere blev 
det således afsløret, at alle vandledningsrør i boligerne var i kritisabelt ringe forfatning og krævede 
snarlig udskiftning. Dertil afsløredes det ved sprængning af udvendigt vandrør, at alle haver til de 
boliger med ulige husnumre er blevet forsynet med vand udenom vandmåler. Dette har udløst et 
større opgravningsarbejde og røromlægning, hvilket der af naturlige grunde ikke var afsat midler til. 
Henvendelse var en forespørgsel om, at organisationen ville bevilge dækning af udgifterne til nævnte 
projekter med en estimeret udgift på kr. 200.000-250.000 kr. 

Der er afsat 320.000 i 22/23 til udbedring af vandrør i afdelingen. Af de penge er der brugt 167.500 
kr. til at lovliggøre de vandinstallationer i de ulige numre, som fik umålt vand.   

Administrationen indstiller på den baggrund, at der ikke gives til rørinstallationerne, men at der 
bevilges til finansiering af lovliggørelsen af de udvendige installationer, dvs. et beløb på 167.500 kr.   
 
Beslutning: 
Bestyrelsen godkendte det indstillede. Der bevilges kr. 167.500 fra arbejdskapitalen.  
 

6. Fjernvarmekonvertering i afdeling 287-5  
Administrationen har afholdt ekstraordinært afdelingsmøde i afdeling 287-5 Hassinghave og 
Buchwaldshave omkring konvertering fra gas til fjernvarme. Der dukkede ikke nogen op til mødet. 
Administrationen har efterfølgende rådført sig med Lejerbos jurister omkring sagen. Og sagen 
bringes nu op i organisationsbestyrelsen. 
 
Baggrunden for sagen er, at Aalborg Forsyning udvider deres fjernvarme-netværk til Gudumholm. De 
har de seneste år lagt fjernvarme i Storvorde, som nu er ved at være afsluttet. Situationen med de 
stigende gaspriser er ret ny, men Aalborg Kommune har faktisk i mange år haft den gode politik, at 
den billige fjernvarme i Aalborg skal udbredes til så mange af kommunens borgere som muligt. 
 
Vedrørende tidsplanen er vi presset, fordi Aalborg Forsyning tilbyder en ”her og nu” rabat ved 
tilmelding i maj. Forsyningen tilbyder rabatten, fordi det er en stor fordel for dem, at så mange som 
muligt tilmelder sig fjernvarmen på en gang. Vi har frist for tilbagemelding til Aalborg Forsyning den 
15. maj 2022. 
 
Administrationen har 16. maj 2022 pr. telefon fået mundtligt tilsagn om, at fristen rykkes til den 31. 
maj 2022. Her og nu rabatten udgør 101.000 kr., så tilslutningsafgiften bliver 190.350 kr. i stedet for 
291.350 kr.  for afdeling 287-5. 
 
Der er ikke tilslutningspligt i området da området allerede er forsynet med naturgas. 
 
Forslaget er teknisk set forkastet, da der ikke mødte nogen op til afdelingsmødet. Det samme forslag 
kan så ikke danne baggrund for et fornyet ekstraordinært afdelingsmøde. 
 
Afdeling 287-5 består af 24 boliger. Heraf ligger der 12 boliger i Storvorde og 12 boliger i 
Gudumholm. I forbindelse med fjernvarmens indtog i Storvorde er de 12 boliger i Storvorde blevet 
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konverteret i 2020. Konverteringen i Storvorde gav en huslejeforhøjelse på 2,6% som er pålagt 
afdeling kollektivt. Det vil sige alle 24 lejemål. Konverteringen i Storvorde blev vedtaget på 
afdelingsmøde 25.10.2019 med enstemmig vedtagelse af 3 beboere. 
 
Det forekommer i kraft af ovenstående meget naturligt at afdelingens øvrige 12 lejemål konverteres, 
nu hvor muligheden er opstået. Og at denne huslejeforhøjelse ligeledes bæres kollektivt af 
afdelingen. 
 
Yderligere motivation er, at Danmarks energipolitik de seneste år har taget en stor drejning mod, at vi 
skal frigøres fra naturgas. Det kan forventes, at gaspriserne forbliver ustabile en god tid fremover, og 
høje varmeomkostninger er generelt med til at gøre lejemålene mindre attraktive. 
 
Det er muligvis en vej frem at udskyde sagen til det ordinære afdelingsmøde, men afdelingen må 
forvente at gå glip af rabatten på de 101.000 kr., hvis sagen udskydes så længe. Derfor forekommer 
det som rettidig omhu at gennemføre konvertering uden ophold ved at organisationen anvender ”call-
in” bestemmelsen.  
 
Kort om ”Call-in” bestemmelsen, jf. almenboliglovens § 37, stk. 4 og 5.: 

 
”Stk. 4. Kan afdelingsmødets godkendelse af gennemførelse af arbejder og aktiviteter ikke opnås, 
eller forkastes forslag herom ved urafstemning, kan boligorganisationens øverste myndighed uden 
afdelingens samtykke træffe beslutning om gennemførelse af 

1) større renoveringsarbejder, 
2) større energibesparende foranstaltninger, 
3) boligsociale helhedsplaner, 
4) fremtidssikring af bebyggelsen og 
5) indsatser, der forebygger dannelse og opretholdelse af udsatte boligområder, jf. § 61 a,  
    stk. 1. 
 

Stk. 5. Det er en betingelse for øverste myndigheds adgang til at træffe beslutning efter stk. 4, at 
de pågældende arbejder og aktiviteter er nødvendige for at gøre boligerne og boligafdelingen 
tidssvarende og konkurrencedygtige over for en bred kreds af boligsøgende. Arbejder, der består i 
modernisering af køkkener eller badeværelser, kan ikke gennemføres uden afdelingens samtykke, 
medmindre disse arbejder er nødvendige for, at det samlede projekt kan gennemføres på en 
hensigtsmæssig måde.” 

Vedlagt indkaldelsen til det ekstraordinære afdelingsmøde den 11. maj og anlægsbudgettet.      
 
Det indstilles, at bestyrelsen godkender tilslutningen til fjernvarme.  
 

Beslutning: 

Bestyrelsen godkendte som indstillet, så vi har mulighed for at tilslutte os inden rabatmuligheden 

udløber. Da bestyrelsen benytter sig af call-in bestemmelsen i almenboliglovens § 37, skal der 

sendes en orientering til Aalborg kommune, der derefter videresender til Ministeriet.  

 

 

7. Byggeri og renoveringer 
Lukket punkt. 
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8. Udlejningssituationen  
Det indstilles, at udlejningssituationen tages til efterretning. 
 
Beslutning: 
Orienteringen blev taget til efterretning.  
 
 
9. Aktivering og rekruttering af nye medlemmer til organisationsbestyrelsen 

Punktet blev udskudt på seneste møde.  
 
Det drøftes, hvilke tiltag der fremadrettet kan igangsættes for at sikre en aktivering og rekruttering af 
nye medlemmer til organisationsbestyrelsen. 
Beslutning: 
Bestyrelsen drøftede muligheder for rekruttering. Der blev drøftet pjecer til uddeling og mulighed for i 
øget grad at inddrage suppleanterne.  
 
Anette blev bevilget et dirigentkursus finansieret af organisationsbestyrelsen.  
 
Bestyrelsen ser på, hvad der ligger i ”Bestyrelsens værktøjskasse” på Lejerbos hjemmeside.  
 
Der var forslag om en temadag for selskabets beboere.  
 
 
10. Revideret råderetskatalog Vesterhavsparken afdeling 1265-0   
Efter at organisationsbestyrelsen godkendte det reviderede råderetskatalog for Vesterhavsparken 
afdeling 1265-0 på organisationsbestyrelsesmødet den 5. april, foreslås der tre tilføjelser (markeret 
med rødt).  
 
Det drejer sig om:  
A. Fliseterrasse ved stue   
C. Hegn omkring eksisterende flise-terrasse – nyt punkt 6. om beklædning på begge sider og topkant  
E. El-Ladestander i Carport 
 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen godkender det vedlagte reviderede råderetskatalog. 
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet.  
 
 
11. Eventuelt  
Birte fortalte, at hun skal til afdelingsmøde i morgen i Grindsted om ny husorden, hvor der er punkt 
på om rygning i fællesområdet.  
 
 
 
Godkendt d.   1/6 - 2022 
 
Kennneth Høfler  
____________________ 
Formand 


